
Zasedání předsednictva ASO – 4. října 2010 
 
 
Předsednictvo ASO na svém říjnovém zasedání projednalo následující body: 
 

a) Byla provedena kontrola obsazení pracovních skupin a pracovních týmů 
RHSD ČR zástupci ASO a fungování těchto orgánů. Vzhledem k tomu, že 
některé pracovní skupiny nejsou již dlouhou dobu svolávány, ověří si 
tajemník ASO p. Vavrečka buď na sekretariátu RHSD, nebo přímo u 
vedoucích skupin důvody, proč příslušné pracovní skupiny nepracují. 

 
b) Úkol předání informací o kolektivním vyjednávání byl splněn všemi 

členskými odborovými svazy ASO, až na LOK-SČL. 
 

c) P-ASO se zabývalo připomínkováním návrhů změn právních norem. Bylo 
konstatováno, že všechny tyto návrhy ihned po obdržení jsou elektronicky 
přeposílány členům ASO k vyjádření svých připomínek. Všechny dodané 
připomínky jsou zpracovány a pod hlavičkou ASO, která je vedena jako 
připomínkové místo, do určeného termínu odesílány příslušnému 
ministerstvu. 
 

d) Rozsáhlá diskuse proběhla o připravované novele zákoníku práce a 
důchodové reformě. 
Předsednictvo ASO vyjádřilo rozhodný nesouhlas s jakoukoli úpravou 
zákoníku práce a konstatovalo, že na základě vyjádření nejen 
zaměstnanců, ale také mnohých zaměstnavatelů, žádná změna zákoníku 
práce není potřebná. 
Na téma důchodové reformy byla vyjadřována nespokojenost zejména 
s tím, že přes výběr nemalých prostředků ze sociálního pojištění 
v průběhu všech minulých let se tvrdí, že finanční prostředky na důchody 
chybí. Jako jednu z vážných příčin tohoto stavu předsednictvo ASO vidí 
v nezřízení samostatného důchodového účtu, a to přesto, že požadavek na 
vytvoření tohoto účtu byl v minulosti mnohokrát předkládán. 
Bylo také konstatováno, že vláda se zabývá pouze zprávou vypracovanou 
tzv. Bezděkovou komisí, a nezorganizovala širokou diskusi na takto 
závažné téma, které se dotýká všech občanů a všech budoucích generací. 
Bylo také připomenuto, že nepracuje pracovní skupina RHSD ČR pro 
koncepci důchodové reformy, ve které má ASO také své zastoupení. 
 
Na závěr k tomuto tématu bylo předsednictvem ASO přijato Prohlášení, 
které bylo ihned zasláno do médií a umístěno na webové stránky ASO. 

 



e) Předseda ASO Bohumír Dufek informoval předsednictvo ASO o jednání 
80. zasedání Předsednictva Rady hospodářské a sociální dohody ČR, které 
se konalo dne 26. srpna 2010. Jedním z důležitých bodů programu byla 
také novela zákoníku práce. 
Místopředsedové ASO Jaroslav Pejša a František Tesař informovali o 
zasedání 85. Plenární schůze RHSD ČR. Hlavním bodem programu byl 
návrh Státního rozpočtu ČR na rok 2011. 
 
Záznam z 85. Plenární schůze RHSD ČR je umístěn na webových 
stránkách ASO. 

 
f) V bodu „Různé“ : 

 
- p. Tesař informoval o dosavadním průběhu projektu „Posilování 

sociálního dialogu – služby pro zaměstnance“. Dosud úspěšně 
proběhly 3 semináře pro členy ASO a do konce roku 2010 jsou 
plánovány ještě 4 semináře. 

 
- p. Dufek seznámil členy předsednictva s přípravou nového projektu 

ASO pod názvem „Posilování sociálního dialogu prostřednictvím 
integrovaného systému podpory spolupráce zástupců zaměstnanců“. 

 
 
 
 
  

  


